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2017.10.17. - A Besztercebánya Megyei Önkormányzat október 16-án tartotta utolsó
képviselő-testületi ülését, melynek döntése több magyar középiskolai osztály sorsát is
befolyásolta a Rimaszombati járásban.        Juhász Péter, a Magyar Közösség
Pártjának képviselője felháborodva hagyta el az üléstermet.
A hivatal által beterjesztett javaslat, mint minden évben, most sem volt irányadó a
Hotelakadémia, azaz a rimaszombati Magán Szakközépiskola 2018/2019-es tanévben nyíló
osztályaira vonatkozóan.
Michal Bagačka, Nyústya polgármestere, a Smer-SD képviselője a Rimaszombati járás ellen
tett javaslatot, melynek alapján a Šimko József, Rigó László, Auxt Ferenc és Juhász Péter által
beterjesztett középiskolai osztályokról külön szavaztak.
„Minden más beadványra blokkban szavaztunk, előtte zöld volt az egész tábla, mindenre
egyhangúlag szavaztunk. Majd jött a mi beadványunk. Kétszer felszólaltam. Elmondtam,
mindenki csak a saját régiójában tudja megítélni, milyen iskolára van ott szükség. Én nem
akarom megmondani, hogy mi a jó Breznónak vagy Zólyomnak. Ellenben ők Rimaszombatban
a magyaroknak megszabják. Másodszor mondtam, hogy ez megkülönböztetés, hogy bizonyos
iskolákról egyben szavazunk, a magyar iskolákról pedig külön” – tájékoztatta a Felvidék.ma-t
Juhász Péter.
A javaslat érdekességét az adja, hogy Michal Bagačka rokoni kapcsolatban áll Jaroslav
Bagačkával, a szlovák szakközépiskola (SOSOS) igazgatójával.
„Ez a diszkrimináció és klientelizmus gyanús” – szögezte le Juhász Péter. „A Magán
Szakközépiskolában két magyar osztályt nem hagytak jóvá, aminek nincs magyar nyelvű
alternatívája a régióban. Így a megyei önkormányzat ellehetetlenítette a magyar képzést” –
fogalmazott felháborodottan Juhász. Hozzáfűzte, ezzel a szlovák iskolába kényszerítik
szakképzés iránt érdeklődőket, azokat, akik amúgy is hátrányos szociális helyzetben vannak,
nincs képességük a szlovák nyelv elsajátítására, de azért szakmát azért még szerezhetnének.
Azt már lassan megszokhatjuk, hogy iskolákat azért kényszerülnének bezárni, mert nincs
elegendő gyermek. Ez esetben azonban nem így van. Magyarul tanulni kívánó középiskolások
bizony lennének. Viszont a konkurens szlovák szakiskola is vadászik a gyerekekre, s így most
nagyon úgy tűnik, hogy egyfajta cselhez folyamodtak. Nem valami szép és békés lezárása az
amúgy Kotleba által is nehezített négy évnek. Ebből is látszik, nagyon fontos, hogy minél
többen elmenjenek szavazni és legyen magyar képviselet Besztercebányán.
Az iskola egyébként még benyújthat igénylést az oktatási minisztériumba, így még marad
esélye. HE

 1 / 1


